
RADA UNIWERSYTETU 

MIKOŁAJA KOPERNIKA 

W TORUNIU 

 

 

Protokół 

 posiedzenia Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu 

w dniu 23 listopada 2020 r. (godz. 11:30) 
 

 

Zebranie w dniu 23 listopada 2020 r. odbyło się w formie online za pośrednictwem 

systemu wideokonferencji. 

 

Przewodnicząca Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu Justyna Morzy 

otworzyła wideokonferencję i powitała zebranych członków Rady w składzie: 

 

- mgr Justyna Morzy – przewodnicząca, 

- Hubert Długołęcki, 

- mgr Henryk Dulanowski, 

- dr hab. Piotr Kopiński, prof. UMK, 

- mgr inż. Janusz Niedźwiecki (dołączył po punkcie nr 2), 

- dr inż. Łukasz Jan Niewiara, 

- dr hab. Andrzej Rozkosz, prof. UMK, 

- mgr Robert Włosiński. 

 

Członkowie Rady przed posiedzeniem otrzymali drogą elektroniczną porządek obrad  

o następującej treści:  

 

   „1. Zatwierdzenie porządku obrad posiedzenia Rady. 

2. Przyjęcie protokołu posiedzenia Rady w dniu 22 października 2020 r. 

3. Spotkanie z Prorektorem ds. Badań Naukowych i Współpracy z Zagranicą prof. dr. hab. 

Wojciechem Wysotą nt. najważniejszych zadań, stojących przed UMK w zakresie badań 

naukowych i współpracy z zagranicą w kadencji 2020 – 2024. 

4. Informacje bieżące i wolne wnioski. ”. 

 

Ad. 1.  

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad w dniu 23 listopada 

2020 roku. Wniosek przeszedł jednogłośnie. Wynik jawnego głosowania: 

 

  liczba uprawnionych do głosowania – 8 

  liczba obecnych – 7 

  liczba głosów tak – 7 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 

 

Ad. 2.  

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu posiedzenia Rady  

w dniu 22 października 2020 r. Wniosek przeszedł jednogłośnie. Wynik jawnego głosowania: 
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liczba uprawnionych do głosowania – 8 

  liczba obecnych – 7 

  liczba głosów tak – 7 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 

 

Ad. 4. 

 

Przewodnicząca przekazała informacje z posiedzenia Rady Rektorskiej w dniu 16 

listopada br.  

            Następnie ustalono grudniowy termin posiedzenia (czwartek 17 grudnia). na które 

Przewodnicząca przygotuje sprawozdanie z ostatniego roku pracy w tej kadencji Rady.  

 

Ad. 3. 

 

O godz. 12.00 do wideokonferencji dołączył zaproszony Prorektor ds. Badań 

Naukowych i Współpracy z Zagranicą prof. dr. hab. Wojciech Wysota.  

 

Przewodnicząca powitała Prorektora podkreślając, jak odpowiedzialne zadania ma on w swoich 

kompetencjach, z których projekt „Inicjatywa Doskonałości - Uczelnia Badawcza” (IDUB) 

należy do najważniejszych, ale  nie wyczerpuje wszystkich spraw leżących w kompetencjach 

tego prorektora i  poprosiła o przedstawienie najważniejszych, jego zdaniem, zadań i zagrożeń 

stojących przed UMK w zakresie badań naukowych i współpracy z zagranicą w kadencji 2020 

– 2024. 

Prorektor podziękował za zaproszenie. Na wstępie powiedział, że podejmując się tych zadań, 

ani On ani pozostali rektorzy nie zdawali sobie sprawy z tego, że przyjdzie nam wszystkim 

mierzyć się z ogólnoświatową pandemią i jej skutkami. Następnie prof. W. Wysota omówił 

kolejno najważniejsze zadania, rozpoczynając od prac nad strategią Uczelni, uwzględniającą 

dwa najważniejsze elementy: IDUB (Inicjatywa Doskonałości – Uniwersytet Badawczy) oraz 

YUFE (Young Universities for the Future of Europe).  

Prorektor dodał, że w związku z rezygnacją pani dr Agaty Karskiej, od września br. pełni także 

obowiązki osoby koordynującej IDUB (wcześniej był odpowiedzialny za YUFE – te zadania 

zostały przekazane w nowej kadencji prorektorowi ds. kształcenia prof. dr. hab. Przemysławowi 

Nehringowi). 

Następnie Prorektor omówił między innymi: 

-   projekty antycovidowe, które zostały wprowadzone w ramach IDUB,  

-   planowaną reformę modelu funkcjonowania Interdyscyplinarnego Centrum Nowoczesnych 

Technologii, w ramach którego wyodrębniona zostałaby jednostka pomocnicza zarządzająca 

infrastrukturą badawczą ICNT, a także określone zostałyby nowe zadania Centrum jak np. 

wyłanianie grup badawczych w ramach ICNT, 

-  rozwój systemu stypendiów dla nauczycieli akademickich za najlepsze osiągnięcia i 

publikacje,  

-    działania zmierzające do poprawy widzialności UMK w rankingach międzynarodowych, 

-    wspieranie finansowe projakościowej strategii dotyczącą czasopism naukowych, 

-    plany związane z utworzeniem Think – Tanku, 

-    proces wdrożenia systemu oceny nauczycieli akademickich zgodny z polityką HR, 

-  przeprowadzenie dyskusji w ramach wszystkich dyscyplin naukowych nt. systemu 

umożliwiającego monitorowanie osiągnięć poszczególnych dyscyplin w Uczelni w związku z 

ewaluacją dyscyplin, 

-    działania mające na celu podniesienie umiędzynarodowienia szkół doktorskich, 

-    stworzenie spójnego programu organizacji zarządzania, mającego na celu stworzenie silnej 
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administracji poprzez integrację administracji centralnej i wydziałowej, znaczący rozwój 

kompetencji miękkich oraz system motywacji i awansu zawodowego, połączonego ze 

wzrostem wynagrodzenia. 

 

Rozpoczynając dyskusję przewodnicząca Rady zapytała o najważniejsze zagrożenia w 

realizacji IDUB w związku z pandemią.  

Prorektor przyznał, że pandemia w tej sprawie bardzo dużo „namieszała”. Jednym z 

najważniejszych zagrożeń jest brak możliwości realizacji programów mobilnościowych, 

ograniczenie prowadzenia badań za granicą lub konieczność ich zmiany. Te problemy dotyczą 

także innych uczelni. Jest już wiadomo, że ewaluacja zostanie przeniesiona o jeden rok, a 

możliwe, że o dwa lata.   

W dalszej dyskusji członkowie Rady zadawali pytania, a Prorektor odpowiadał. Były to  między 

innymi sprawy dotyczące :  

- ewentualnej wymiany części obecnych pracowników administracji w nawiązaniu do kwestii 

wzmacniania i podnoszenia kompetencji administracji uczelnianej (J. Niedźwiecki), 

- możliwości dysponowania taką kadrą, aby do badań podejść bardziej kreatywnie, chodzi o 

kwestie klimatyczne, recykling, automatyzacja, robotyzacja, a także, czy Uniwersytet 

przygotowuje się w jakimś zakresie na czas po pandemii, która w oczywisty sposób wpłynie  

na przetasowanie wśród uczelni? (H. Dulanowski), 

-  planu utworzenia w UMK Think Tanku (A. Rozkosz), 

- szacunków finansowych, jeśli chodzi o planowaną reformę administracji (Ł. Niewiara), 

- stypendiów na wyjazdy zagraniczne pracowników UMK w celu rozbudowy swojego 

warsztatu badawczego (Ł. Niewiara), 

- możliwości dofinansowania wyjazdów zagranicznych pracowników UMK, którzy sami 

nawiązali kontakty naukowe z uznanymi uczelniami za granicą (P. Kopiński). 

 

Po ożywionej dyskusji przewodnicząca podziękowała Prorektorowi za szczegółowe informacje 

przekazane Radzie i wyczerpujące odpowiedzi. Prorektor również podziękował za spotkanie i 

opuścił wideokonferencję. 

  

Ad. 4 cd. 

 

Po spotkaniu z prorektorem, członkowie Rady odbyli krótką dyskusję na temat informacji 

dotyczącej projektów regulaminów organizacyjnych  Centrum Naukowego Ratzingerianum, 

Centrum Przedsiębiorczości Akademickiej i Transferu Technologii UMK oraz Centrum 

Badania Historii „Solidarności” i Oporu Społecznego w PRL. 

 

Posiedzenie Rady Uniwersytetu w dniu 23 listopada 2020 r. rozpoczęło się  

o godzinie 11:30, a zakończyło o 13:40.  

 

 

 

Protokół sporządziła Karolina Bratkowska. 

 

 

                                                                                                         Przewodnicząca 

                                                                          Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika  

 

 

            Justyna Morzy 


